
Protokół Nr XXXVII / 10 
XXXVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 30 marca 2010r.

Obrady XXXVII zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Jan 
Michalski. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 
do niniejszego protokołu, sołtysi obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu oraz zaproszeni goście obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 3 
do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy przywitał radnych i zaproszonych gości oraz stwierdził, iż 
na 15 radnych obecnych jest 14 i rada jest prawomocna do podejmowania uchwał.

1. Otwarcie obrad.
- przywitanie zebranych 

-stwierdzenie prawomocności obrad

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku

- przyjęcie porządku obrad

- przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy miedzy sesjami.
3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Lichnowy i powiatu 

malborskiego za 2009 r.
6. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz 

podjęte działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 2009r.
7. Sprawozdanie z działalności GOKiS za 2009r. oraz informacja o zamierzeniach i kierunkach 

działania na 2010r.

8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 2009r.
9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2009r.

10. Informacja z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2009r.
11. Informacja o działalności jednostek OSP i stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie 

gminy za rok 2009.

12. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do 
sprzedaży w 2010r.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Lichnowy od 

Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych



oraz prawa własności urządzeń infrastruktury technicznej znajdujących się na tej 
nieruchomości.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uznania za pomnik przyrody.
15. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu -  „Piękna Wieś 2010”.
16. Podjecie uchwały w sprawie współfinansowania przez Gminę Lichnowy kosztów 

funkcjonowania Centrum Zarządzania Kryzysowego.
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego Gminnej Komisji Rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz planu przychodów i wydatków związanych z realizacją 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2010r.
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2010r.
19. Wolne wnioski.

20. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapyta! czy do zaproponowanego porządku obrad są 
uwagi.

Do przedstawionego porządku obrad, radni nie wnieśli żadnych uwag. Porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie.

W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Ad 1. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p. J. Michalski: chciałbym przywitać posła na sejm RP pana Jana Kulas i pana Romana 
Kucharskiego. Oddaję głos panu posłowi.

p. J. Kulas: dziękuję państwu za zaproszenie. Najważniejszym pytaniem dla każdego posła jest to w 
jakiej komisji pracuje. Ja pracuję w komisji finansów publicznych i w komisji zdrowia. Praca w 
komisjach jest równie ważna jak spotkania plenerowe. Kolejną ważną sprawą dla posła jest to czy 
posiada swoje biuro poselskie. Ja swoje mam. Mieści się ono w Tczewie przy ulicy Kołłątaja 9. 
Adres internetowy mojej strony to: www.jankulas.pl. My, posłowie jesteśmy w Warszawie co 2 
tydzień i pracujemy tam bardzo ciężko. Klimat pracy jest dość dobry. Obraz, który ukazuje się w 
telewizji nie jest odwzorowaniem rzeczywistości. Chciałbym obalić mit pustej sali sejmowej. 
Posłowie pracują w różnych komisjach, gdy dochodzi do podejmowania ważnych decyzji sale są 
pełne. Każda grupa młodzieży, która odwiedza sejm jest bardzo zadowolona z wizyty. Polecam 
strony rządowe i sejmowe. Zostawię także państwu książkę bardzo ważną dla mnie „Moje spotkania 
z Janem Pawłem II” oddaję ją w ręce p. Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.
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p* A. Zbrzetny: korzystając z okazji, że jest pan poseł chciałbym prosić, aby wstawił się za nami w 
sprawie naszego mostu. Prosiłbym także, żeby przy remoncie most została zrobiona kładka dla 
pieszych.

p. J. Kulas: w sprawie mostu najbardziej kompetentnymi osobami są pan Wójt, pan Przewodniczący 
i Starosta tczewski. Jest to most o ponad 150 letniej historii. Z chwilą gdy poprawi się nasza sytuacja 
finansowa łatwiej będzie uzyskać fundusze na jego utrzymanie.

p. E. Kunkel: remont mostu jest bardzo potrzebny. Dziwię się , że władza nie chce nam pomóc. 
Powinien on być przekazany przynajmniej do województwa. Utrzymanie jego to jest bardzo 
kosztowna sprawa. Trzeba cos z tym zrobić, bo on się wali, jest z nim coraz gorzej.

p. J. Mariański: w sprawie mostu robimy bardzo dużo. Pomagamy starostwu jak tylko możemy. Do 
tej pory nikt nic nie zrobił, aby umieścić go w rejestrze krajowym. Pracuje pan w komisji zdrowia. 
Nasza służba zdrowia jest chora. Tak nie może być. Aby dostać się od lekarza trzeba czekać w 
kilometrowych kolejkach.

p. W. Nacel: w pełni popieram słowa pana Maciuńskiego. Most jest przedmiotem kampanii 
wyborczej. Obraz drogi krajowej nr 22 jest koszmarny. Kiedy będzie jej remont? Rząd i posłowie 
obiecali, że zrobią wszystko, aby zmniejszyć bezrobocie. Kryzys Polski jak dotąd nie dotknął. Skąd 
więc taki bezrobocie? Prezydent słusznie zrobił wetując projekt ustawy zdrowotnej. Kiedy będzie 
nowy projekt?

p. J. Kulas: jeżeli chodzi o zdrowie to uważam, że prezydent źle zrobił wetując tą ustawę. To był 
największy błąd prezydenta. Od każdego prezydenta mamy obowiązek wymagać współpracy. 
Wracając do drogi krajowej nr 22 tzw. berlinki. Zajmuje się nią Pomorski Oddział Dróg Krajowych i 
Autostrad. Projekty są już gotowe i być może uda się w tym roku ruszyć z jej remontem.
W sprawie bezrobocia miejmy nadzieję, że zwiększy się wzrost gospodarczy, a wtedy bezrobocie 
zmaleje. Mam nadzieję, że jeszcze w tym roku przekroczy on granicę 3%. Co do służby zdrowia, 
była debata, do której jeszcze wrócimy. W Gdyni powstaje nowoczesny szpital onkologiczny. 
Polecam badania profilaktyczne, gdyż na to są pieniądze. Powracając jeszcze do sprawy mostu. Czy 
kładka jest możliwa to zależy od projektu, czy będzie to spełniało normy bezpieczeństwa. Mogę 
Was zapewnić, że były podejmowane działania dotyczące tego mostu. Trzeba rozmawiać z ludźmi o 
tym, aby nie dewastowali tego mostu.

p. J. Maciuński: chcemy, aby pan poparł nasze bolączki, wstawił się za nami w sprawie mostu.

p. A. Zbrzetny: mnie nie interesuje kto jest w jakiej partii. Powinniśmy działać razem. Nie mogę 
patrzyć na tą pustą salę sejmową. Ten, który ma pieniądze może się leczyć a ten, który ich nie ma, 
co ma robić? Wspominaliśmy o moście, my z powiatem tczewskim współpracujemy bardzo dobrze. 
Powinno się jakoś pomóc powiatowi tczewskiemu. Czy pan jest w stanie poruszyć tę sprawę w 
sejmie?

p. J. Kulas: każdy obywatel jest bardzo ważny. 97% społeczeństwa to bezpartyjni. Obywatele 
muszą iść na wybory. Bezpartyjni mają tak samo dużo do powiedzenia. Przez te wybory trzeba jakoś 
przejść, uważam, że jest kogo wybierać. Co do mostu to już powiedziałem, że trzeba podjąć wspólne 
działania.

p. J. Michalski: dziękuję panu posłowi za przybycie. Wysłaliśmy do posła jedno zaproszenie i 
przybył on na naszą sesję. Do Starosty malborskiego zaproszenie wysyłamy za każdym razem a
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przybył tylko raz. Przekazuje na ręce pana posła książkę „Cztery pory roku”, aby przypominała ona 
o gminie Lichnowy.

Obrady Sesji Rady Gminy opuścili pan Jan Kulas i pan Roman Kucharski.

Ad. 2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: umówiliśmy z posłem wizytę z Ministrem Infrastruktury, pisemne zapytania nic nie 
pomogą, musimy osobiście interweniować. Spróbujemy powalczyć o ten most. Został rozstrzygnięty 
przetarg na drogę między Lichnowami a Lisewem. Nie kosztowało to tyle ile przewidzieliśmy, będą 
oszczędności. Starostwo chce przekazać 200 tys. złotych na dalsze roboty, ale to jest za mało. Jutro 
odbędzie się spotkanie z wójtami z powiatu malborskiego i chcemy naciskać na starostę, aby dał 
nam więcej pieniędzy. Ze ścieżką rowerową, którą mamy w planach wybudować sytuacja trochę się 
skomplikowała. Firma, która wygrała przetarg, zrezygnowała z realizacji tego zadania. Trzeba teraz 
zrobić drugi przetarg. Spowoduje to opóźnienie rozpoczęcia budowy o około miesiąc. Podpisaliśmy 
umowę dotyczącą pierwszego etapu kanalizacji Lichnów. Inne wnioski nie zostały jeszcze 
rozstrzygnięte. W najbliższym czasie będziemy rozmawiać o dalszych etapach kanalizacji. Piszemy 
wnioski i dobrze nam się układa, ponieważ dostajemy pieniądze. Lecimy dzisiaj na kredytach, ale 
kiedyś się zatrzymamy. Młody chłopak chce, abyśmy od podstaw wybudowali drogę dla 50 osób. 
Jednak nie damy rady tego zrobić. Liczymy na to, że pojawią się nowe źródła dochodów. 
Najprawdopodobniej w maju trafi pod nasze obrady studium uwarunkowań przestrzennych. Źródłem 
dochodów mogłyby być wiatraki, jednak firma ta musi uzyskać całe mnóstwo pozwoleń. Niektórzy 
np. konserwatorzy zabytków obawiają się, że wiatraki oszpecą bryłę zamku krzyżackiego lub 
panoramę miasta Tczewa. Mam wątpliwości czy uda nam się zrealizować wszystkie działania. Nie 
możemy pisać koncertów życzeń, gdyż nie mamy możliwości realizacji tych projektów. Rządzenie 
nie jest łatwą sprawą, a zwłaszcza wtedy gdy nie ma się pieniędzy. Mam dobrą wiadomość. Parafia 
w Lisewie Malborskim dostała dotację na remont kościoła. Dostaliśmy 10 miejsc pracy w ramach 
robót publicznych. Uruchomimy je od 1 maja. Zatrudnieni ludzie będą kontynuować prace 
porządkowe.

Informacje dotyczące zmian w budżecie gminy, o których mówił na obradach Sesji Rady Gminy 
Lichnowy Wójt, zawarte są w Zarządzeniu Nr 13/10 Wójta Gminy Lichnowy z dnia 16 lutego 2010 
roku. Zarządzenie to stanowi załącznik nr

Ad.3. Interpelacje i zapytania radnych.

Ad.4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

p. E. Kunkel: a co ze świetlicą w Lisewie?

P• Wójt: jest 12 ofert, dlatego to trochę trwa.

P• A. Zbrzeźny: co dzieje się z wadium, gdy finna się wycofa? 

p. H. Stoduś: nie przepada, to są nasze pieniądze.
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p. R. Szafran: mówiłem Wójtowi o naszej drodze. Podniosła się i niedługo powstaną tam dziury. 
Myślę, że trzeba temu zapobiec. Co z przetargiem na świetlicę w Parszewie?

p. Wójt: jest już po przetargu. Trwa ocena ofert.

p. B. Górecka: chciałabym, żeby przyjechał do nas jakiś specjalista od drogi. Droga ta popękała w 
poprzek.

p. J. Maciuński: to samo jest w Lisewie na Robotniczej.

p. Wójt: nic nie trwa wiecznie. Ta droga ma już parę lat. A zima i mróz robią swoje.

p. J. Michalski: te pęknięcia są także na Lachowicza. Wydaje mi się, że trzeba zrobić te drogi 
gminne.

p. J. Bednarek: była prośba o zmianę organizacji ruchu na drodze w Lichnówkach. Miał tam także 
zostać umieszczony znak do 6t.

p. A. Kunkel: proszę się z tym zgłosić do pana Zbyszka, on to wyjaśni. 

p. B. Galat: czy znana jest data zamknięcia mostu? 

p. Wójt: kwiecień, ale kiedy dokładnie to nie wiem.

p. J. Maciuński: proszę o to, aby zadzwonić do pani Witkowskiej i poprosić ją o to, żeby został on 
zamknięty po świętach. Jak wygląda sprawa poczty, czy cos zostało wyjaśnione?

p. Wójt: jedynym rozwiązaniem jest utworzenie poczty w sklepie. U was, w Lisewie nikt nie chce 
się tego podjąć. Porozmawiajcie z panem Marczukiem.

p. J. Maciuński: jest na to potrzebne odrębne pomieszczenie?

p. W. Nacel: w Szymankowie nie ma oddzielnego pomieszczenia.

p. R. Szafran: nie usłyszałem czy zostanie coś zrobione z drogą w Parszewie?

p . Wójt: porozmawiam o tym z panem Żakiem.

p. R. Szafran: prosiłem o przełożenie chodnika, ale powiedziano mi, że nie. Będzie robiona droga to 
będzie i chodnik. I nie ma ani drogi ani chodnika.

p. Wójt: to zależy od tego czy będą pieniądze.

p. J. Michalski: opłakany jest stan dróg powiatowych, nasze gminne jeszcze w miarę wyglądają.

Ad. 5. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Lichnowy i powiatu 
ni alb orski ego za 2009r.

P• A. Szramke: jestem komendantem od dnia wczorajszego, dlatego też dane o stanie 
bezpieczeństwa przedstawi mój zastępca Artur Mądrzycki. Znam te dane gdyż pracowałem w
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Komendzie Wojewódzkiej Policji w Gdańsku. Będę chciał współpracować z Waszą gminą. 
Postaram się udzielać wsparcia policjantom z Posterunku Policji w Lichnowach. Na razie nie dołożę 
etatu, ponieważ Komenda Powiatowa Policji w Malborku dostała ich tylko 6, ale zapewniam, że 
gmina Lichnowy na tym nie ucierpi.

p. A. Mędrzycki: chciałbym omówić rok 2009 w 7 kategoriach: kradzieże mienia i kradzieże 
samochodów w 2008 roku mieliśmy ich 11 a roku ubiegłym 6, kradzież z włamaniem w 2008 r -  8, 
w 2009r. -  7, rozboje 2008r.- 1 w roku 2009 nie odnotowaliśmy żadnego, bójki w 2008r- 1 w 2009 
roku -  2, uszkodzenie mienia w roku 2008r -  3, w roku minionym 5, uszkodzenie ciała w 2008r -  5 
przypadków, w 2009 roku 4. wynika z tego, że struktura przestępczości jest na tym samym 
poziomie. Praca wykryweza jest na bardzo dużym poziomie np. : w kategoriach bójki, uszkodzenie 
mienia i ciała Posterunek Policji w Lichnowach miał wykrywalność 100%, w przypadku włamań 
wyniosła ona 45,5%. Dynamika przestępstw wyniosła 82,7. Posterunek Policji w Lichnowach 
wyróżnia się z pozostałych Posterunków. Na terenie gminy Lichnowy ponadto odnotowaliśmy 249 
interwencji, policjanci z Posterunku Policji w Lichnowach nałożyli 33 mandaty kamę i 56 mandatów 
drogowych. Chciałbym podziękować państwu i panu Wójtowi. Nasza współpracę uznajemy na 
bardzo dobrym poziomie. Chętnie udzielacie nam informacji a także wsparcia finansowego. 
Będziemy dalej pracować i udzielać pomocy.

p. B. Konieczny: byliśmy połączeni z Posterunkiem Policji w Nowym Stawie, ale wtedy nie było 
służb patrolowych. Poprosiłem p. Mędrzyckiego aby powrócić na jedną gminę. Przyczyni się to do 
częstszego patrolowania naszego terenu. Rozmawiałem z młodzieżą o przesiadywaniu na 
przystankach. Mówią, że tam przesiadują gdyż nie mają dokąd pójść. Na świetlice nie chodzą bo nie 
można tam pić i palić. Za samo siedzenie na przystanku ja nie mogę ich ukarać.

p. J. Maciuński: materiały zostały pięknie opracowane i przedstawione. Jednak ja czuję niedosyt. 
Panuje psia plaga nieczystości. Czy policja może zareagować?

p. B. Konieczny: rozmawiałem z mieszkańcami Lisewa. Jeżeli mieszkańcy nie będą dbać o czystość 
to policja nic nie zaradzi. Nie mam tylu policjantów, aby tego pilnowali. Nie starcza nam na to 
czasu, mamy inne priorytety.

p. E. Kunkel: na ostatniej komisji zgłaszałem problem i interwencja była natychmiastowa. Musi być 
osoba, która zgłosi i nie będzie bała się konsekwencji swojego zgłoszenia.

p. B. Górecka: czy policja ma prawo kontrolować czy pies jest zaszczepiony? Psy muszą chyba 
mieć smycz lub kaganiec. Chcę podziękować za szybką interwencję policji. Policja zareagowała 
natychmiast gdy dowiedziała się o niszczeniu śmietników i rozrzucaniu śmieci.

p. A. Szramke: policja ma prawo do rozpoznawania, zwalczania i działania prewencyjnego. My nie 
wiemy czyj to pies. Jeżeli kierownik będzie wiedział czyj jest ten pies, wtedy dopiero może 
sprawdzić czy jest on zaszczepiony. Jeżeli będzie sytuacja, że pies będzie do kogoś należał to 
będziemy legitymować. W przypadku śmieci również będziemy sprawdzać zaświadczenia. Może to 
trochę potrwać, ponieważ jest nas nie wielu.

p. B. Konieczny: nam też na tym zależy. Policjant podczas interwencji został pogryziony przez psa, 
który jak się okazało nie był szczepiony. Zgłaszajcie na gorąco takie sprawy. Ludzie wówczas 
bardziej się boją i przyznają się.

A  */• Bednarek: słuszna decyzja o rozłączeniu z Posterunkiem Policji w Nowym Stawie. Ja jako były 
policjant wiem coś o tym. Kiedyś było podobnie. Mieliśmy 2 radiowozy i 3 gminy, policji nie było.
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p. B. Graban: w Lisewie biegają 4 bezpańskie psy i straszą dzieci, obszczekują samochody. 

p. A. Kunkel: czy było to zgłaszane?

p. B. Konieczny: jeżeli psy mają właściciela to my mamy prawo go ukarać, ale jeżeli są to psy 
bezpańskie to należy zgłaszać do Urzędu Gminy.

p. J. Maciuński: psy przyczyniają się do strasznego brudu. Proszę pojechać i zobaczyć jak wygląda 
Lisewo. Proszę o współpracę. Ja powiem czyj to pies. A co z podatkiem za psa?

p. A. Zbrzetny: jeszcze sprawa kierowców, nie przestrzegają oni ograniczeń prędkości. To jest duże 
zagrożenie. W Lisewie szkoła znajduje się tuż przy głównej drodze. Ktoś musi zrobić z tym 
porządek. Trzeba przejść się z sołtysem i rozwiązać problem psów.

p. B. Konieczny, gdy pani Osińska ma problem przychodzi do nas i zgłasza. Wtedy, gdy mamy 
świadka możemy coś zdziałać.

p. A Mędrzycki: ukaże się artykuł: „ Co komu grozi?”. Zawrzemy tam prawa i obowiązki policji i 
mieszkańców. Będziemy pouczać i karać ludzi którzy nie będą się stosowali do tych zasad.

p. B. Konieczny: wracając do nie przestrzegania prędkości przez kierowców. Radar wypożyczyłem 
drogówce w Malborku w zamian za to ruch drogowy ma przyjeżdżać na teren naszej gminy i 
kontrolować sytuacje na drogach.

p. J. Michalski: współpraca z Posterunkiem Policji w Lichnowach jest bardzo dobra. Na ręce 
kierownika składam podziękowania za solidną pracę.

p. Wójt: spotykamy się co roku. Zdążyliśmy już w szczegółach przeanalizować te sprawozdanie. Od 
wielu lat wyniki jakie osiągają policjanci z Posterunku Policji w Lichnowach są bardzo dobre. Na tle 
innych gmin nasza jest bardzo spokojna. Wysoka wykrywalność świadczy o doświadczeniu 
policjantów, dobrym kontakcie ze społeczeństwem. Współpraca układa się pomyślnie. Gdy policja 
zwraca się do nas z prośbą zawsze jesteśmy otwarci. Dziękuję komendantom z przybycie.

p. A. Mędrzycki: bolączką są drobne rzeczy. Problem co roku stanowią te same rzeczy Będziemy 
dążyć do tego, aby wyeliminować kierowców nie przestrzegających zasad ruchu drogowego a druga 
rzecz, tak jak mówiłem wcześniej, ukaże się artykuł w którym zawarte będą zasady postępowania. 
Dziękujemy za zaproszenie.

Radni zaopiniowali pozytywnie Informację o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy 
Lichnowy i powiatu malborskiego za 2009r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.

Obrady Sesji Rady Gminy opuścili pan Andrzej Szramke, pan Artur Mędrzycki i pan Bolesław 
Konieczny.

Ad. 6. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz 
podjęte działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 2009r.
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p. J. Reszka: dziękuję za zaproszenie. Jesteście państwo jedną z dwóch gmin, która nas zaprasza co 
roku, aby dowiedzieć się co się dzieje na rynku pracy. Sytuacja jest bardzo trudna. W waszej gminie 
bezrobocie w miesiącu lutym w porównaniu do grudnia ubiegłego roku wzrosło o 15%, o 31% 
więcej ludzi jest obecnie na zasiłkach. Bezrobotnych do 25 roku życia jest 110, po szkołach 
wyższych są 2 osoby bezrobotne, bez kwalifikacji -  214, samotnie wychowujący -  51, 
niepełnosprawni —11. Wiem, że niepełnosprawnych jest więcej, jednak nie rejestrują się oni jako 
bezrobotni. Chcemy uświadomić społeczeństwu, że jest to bardzo ważne. Wówczas możemy ich 
aktywizować. Pozyskujemy bardzo duże środki na aktywne formy walki z bezrobociem dla osób 
niepełnosprawnych. Zespół Orzekania o Niepełnosprawności znajduje się w budynku Powiatowego 
Urzędu Pracy. Ponadto zwiększyła się o 21% liczba bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Malborku, większość stanowią kobiety. Zauważyłam, że sporo ludzi 
zarejestrowało się z powodu zwolnień w firmie Flextronics. Spadło zatrudnienie w rolnictwie 
wzrosło natomiast w sektorze przemysłowym. Wzrosła również liczba osób powracających z 
zagranicy. W waszej gminie jest zarejestrowanych niewiele podmiotów prowadzących działalność 
gospodarczą. Gwałtowny wzrost stopy bezrobocia nastąpił w miesiącu styczniu, najwyższy 
wskaźnik odnotowano w powiecie nowodworskim. Widoczny jest także spadek ofert pracy. 
Odbywają się zajęcia w Klubach Pracy, Doradztwie pracy. Od kwietnia została zatrudniona pani, 
która będzie pracowała w terenie i prowadziła zajęcia z Doradztwa Pracy. Korzystacie z różnych 
form wsparcia. Dziękuję za to bardzo, jestem zadowolona z tej aktywności. Staże cieszą się bardzo 
dużym zainteresowaniem. Miesięcznie mamy około 200 wniosków. Kierujemy na staże te osoby u 
których przewidywane jest dalsze zatrudnienie. Chciałabym podziękować Wójtowi i zespołowi 
GOKiS za udział w projekcie „Wioski tematyczne”. Młodzież nie ma co robić w wolnym czasie. We 
wioskach tematycznych jest taka możliwość. Liczę na państwa współpracę. Dziękuję Wójtowi za 
udział w Powiatowej Radzie Zatrudnienia i jego cenne uwagi.

p . J. Maciuński: czy można zwiększyć ilość godzin na pracach społecznie -  użytecznych? Co to jest 
10 godzin miesięcznie?

p. J. Reszka: możecie zwiększyć liczbę osób, ale nie godzin.

p . A. Zbrzeźny: materiał jest obszerny, odniosę się do załącznika 1. Bezrobocie mamy duże jest to 
sprawa niezaprzeczalna. Dojazdy do pracy utrudniają ludziom życie, tym bardziej teraz gdy most ma 
być zamknięty. Doczytałem się, że 388 ludzi jest bezrobotnych, to bardzo dużo. Chciałbym, aby 
można było zatrudnić ludzi w ramach prac społecznie -  użytecznych i robót publicznych. Czy nie 
ma takich możliwości? Np. melioracja. W budżecie gminy mamy niewiele funduszy na to, a nie 
jeden z tych bezrobotnych się na tym zna. Współpraca Wójta z Powiatowym Urzędem Pracy jest 
bardzo dobra, ale mam prośbę żeby w miarę możliwości zwiększyć liczbę osób na pracach 
społecznie -  użytecznych i robotach publicznych.

p. J. Reszka: bardzo dużo osób korzysta ze zwrotów kosztów za dojazdy. Po zakończonym miesiącu 
dostarczają nam bilety miesięczne i my je refundujemy. Roboty publiczne jest to dla nas bardzo 
droga forma. W całości refundujemy koszty zatrudnienia. W roku 2010 jest zabezpieczona większa 
liczba osób na roboty publiczne. Jeżeli macie swoje środki to składajcie wnioski na prace 
interwencyjne. Zostawię państwu plan szkoleń na rok 2010.

p • B. Górecka: ktoś kto kończy kurs kasy fiskalnej, nie może być później zatrudniony w sklepie. 

p. J. Reszka: nie prawda 

P• A. Kunkel: ale to chodzi o osobę na stażu. 

p • J. Reszka: w takim razie to jest zupełnie inna sprawa.
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p. S. Osińska: jeżeli osoba ukończyła szkołę średnią i odbyła staż to czy po ukończeniu szkoły 
wyższej może jeszcze raz złożyć wniosek?

p. J. Reszka: staż może trwać do 12 miesięcy, osoba ubiegająca się o przyjęcia na staż musi mieć 
mniej niż 25 lat lub wychowywać samotnie dziecko.

p. Wójt. to co mamy w tych materiałach to jest skrót. Powiatowa Rada Zatrudnienia opracowała 
bardzo obszerne sprawozdanie. Problem bezrobocia dotyczy szczególnie ludzi ze słabym 
wykształceniem. Nawet młodzi ludzie często nie mają odpowiedniego wykształcenia. W branży 
wodno -  kanalizacyjnej brakuje specjalistów, trzeba zatrudniać emerytów. Młodzież nie patrzy na to 
jakich specjalistów poturbuje gospodarka. Musi być również wielka wola i chęć samego 
bezrobotnego, żeby on tę pracę podjął. Ludzie sami nie chcą pracy. Przychodzą i skarżą się na 
opiekę, że dostaje za mało zasiłku. Ludzie są bardzo wybredni. W roku 2009 Powiatowy Urząd 
pracy w Malborku napisał 21 projektów za co otrzymali dodatkowo 10 min złotych. Urząd pracy w 
Malborku dostał wyróżnienie od Ministerstwa Pracy.

p. J. Reszka: został wyróżnionych 15 projektów. Przyświeca nam racjonalność przyznawania 
środków. Raz w miesiącu mamy kontrolę, więc musimy się sztywno trzymać wszystkich 
wytycznych.

Radni zaopiniowali pozytywnie Informację o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i 
gminy Lichnowy oraz podjęte działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 2009r. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Obrady sesji Rady Gminy Lichnowy opuściła pani Joanna Reszka.

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności GOKiS za 2009r. oraz informacja o zamierzeniach i 

kierunkach działania na 201 Or.

Radni zaopiniowali pozytywnie Sprawozdanie z działalności GOKiS za 2009r. oraz informacja o 
zamierzeniach i kierunkach działania na 2010r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 2009r.

Radni zaopiniowali pozytywnie Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Lichnowach za 2009r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2009r.

Radni zaopiniowali pozytywnie Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2009r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 10. Informacja z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2009r.
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Radni zaopiniowali pozytywnie Informację z realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego w 2009r. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Informacja o działalności jednostek OSP i stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie 

gminy za rok 2009.

Radni zaopiniowali pozytywnie Informację działalności jednostek OSP i stanie bezpieczeństwa 
pożarowego na terenie gminy za rok 2009. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy udzieli] głosu panu Jerzemu Bednarkowi, który przedstawił opinię 
Komisji Rady Gminy do projektów uchwał.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego przeznaczonego 

do sprzedaży w 201 Or.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie ( przy 14 głosach za) uchwałę 
XXXVII/384/10 z dnia 30 marca 201 Or. w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego 
przeznaczonego do sprzedaży w 201 Or. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Lichnowy od 

Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych 

oraz prawa własności urządzeń inf rastruktury technicznej znajdujących się na tej nieruchomości.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie ( przy 14 głosach za) uchwałę 
XXXVII/385/10 z dnia 30 marca 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 
Lichnowy od Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 
gruntowych oraz prawa własności urządzeń infrastruktury technicznej znajdujących się na tej 
nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uznania za pomnik przyrody.

Do uchwały wniesiono uwagi. Radni odrzucili jednogłośnie ( przy 14 głosach przeciw) uchwałę 
XXXVII/386/10 z dnia 30 marca 2010r. w sprawie uznania za pomnik przyrody. Uchwała stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu -  „Piękna Wieś 2010”.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie ( przy 14 głosach za) uchwałę 
XXXVII/387/10 z dnia 30 marca 2010r. w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu -  „Piękna 
Wieś 2010”. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 16. Podjecie uchwały w sprawie współfinansowania przez Gminę Lichnowy kosztów 

funkcjonowania Centrum Zarządzania Kryzysowego.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie ( przy 14 głosach za) uchwałę 
XXXVI1/388/10 z dnia 30 marca 2010r. w sprawie współfinansowania przez Gminę Lichnowy 
kosztów funkcjonowania Centrum Zarządzania Kryzysowego. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego Gminnej Komisji Rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz planu przychodów i wydatków związanych z realizacją Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 201 Or.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie ( przy 14 głosach za) uchwałę 
XXXVII/389/10 z dnia 30 marca 2010r w sprawie zmiany planu finansowego Gminnej Komisji 
Rozwiązywania problemów alkoholowych oraz planu przychodów i wydatków związanych z 
realizacją Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2010r. Uchwała stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 Or.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie ( przy 14 głosach za) uchwałę 
XXXVII/390/10 z dnia 30 marca 2010r. w sprawie zmian budżetu gminy na 2010r. Uchwała 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu

Ad. 19. Wolne wnioski.

p. B. Graban: jest tłuczeń kolejowy w Lisewie i Urząd Gminy może go zabrać, 

p. A. Zbrzeźny: znowu musi być kontrola śmietników.

p. B. Gałat: kontrola powinna być i to z policjantem. Policja powinna karać za zaśmiecanie.
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Ad. 20. Zamknięcie posiedzenia.

W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 30.03.2010 roku.

Protokołowała: 

Monika Konieczna
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